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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Prolećno zasedanje

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije  

P-br. 22/2018

Priština, 25. maj 2018. godine

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Miljana Nikolić, Saranda Bogujevci,
Frashër Krasniqi, Mexhide Mjaku-Topalli, Luljeta Veselaj-Gutaj, Teuta Haxhiu i Albulena
Balaj- Halimaj.

Odsutna: Mirjeta Kalludra.

Osoblje za podršku Komisiji: Selman Ymeri, koordinator i  Sulltane Gashi, službenica oblasti. 

Ostali učesnici: Idriz Blakaj- direktor Agencije za menadžiranje memorijalnih kompleksa,
Pajtim Çuni-Radio Kosova, Besiana Bajrami-Ekonomia Online i Sahadete Zogaj- Kosova
Press.

Sednicom je predsedavala Duda Balje, predsednica Komisije.

Članovi Komisije nisu imali primedbe ni ostale predloge na dnevni red predložen od strane
predsednice Komisije, stoga Komisija je odvila radove sledećim:

Dnevnim redom:

1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice;
2. Izveštavanje u Komisiji o stanju memorijala na Kosovu.

Pozvani na ovoj sednici Komisije su predstavnici: Agencije za menadžiranje
memorijalnih kompleksa i Vladine komisije za nestala lica;

3. Razno. 
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1. Usvajanje zapisnika sa prethodne sednice

Predsednica je konstatovala da je zapisnik sa sednice održane 18. aprila 2018. godine, usvojen
bez primedbi.

2. Izveštavanje u Komisiji o stanju memorijala na Kosovu.
Pozvani na ovoj sednici Komisije su predstavnici: Agencije za menadžiranje
memorijalnih kompleksa i Vladine komisije za nestala lica 

Predsednica je istakla da je danas na sednici Komisije prisutan direktor Agencije za
menadžiranje memorijalnih kompleksa, g. Idriz Blakaj, kako bi razgovarali o Memorijalnom
kompleksu u Meji, pozvali smo i Vladinu komisiju za nestala lica, ali su službeno van zemlje.

Idriz Blakaj je naveo da je Agencija za menadžiranje memorijalnih kompleksa formirana
2013. godine, zakonom koji je usvojila Skupština.
Za memorijalne komplekse za koje je izdvojen budžet radilo se, u nekim od njih radovi su i
dalje u toku, poslali smo listu koji kompleksi su završeni, u kojima su radovi u toku  i koji se
održavaju.
Što se tiče memorijalnog kompleksa u Meji, prošle godine Agenciji je dodeljeno 300 hiljada
evra za regulisanje groblja, jer kompleks Meje obuhvata i druge objekte, predviđene su
investicije u vrednosti od oko 1 milion evra, ali su ova sredstva izdvojena samo za regulisanje
groblja, kasnije je izdvojeno još 100 hiljada evra. U početku smo imali problema, jer je ranije
za kompleks Meje objavljen tender od strane opštine Đakovica, sklopljen je ugovor sa
domaćom kompanijom, gde su obavljeni neki radovi, ali kasnije su obustavljeni, razlog je bio
da opština nije imala sredstva da plati. Vlada nije izdvojila sredstva, tako da su radovi
obustavljeni, već četiri godine od kada je sklopljen ugovor sa tom kompanijom i radovi su
ostali skoro tamo gde su bili na početku. Zatim, nakon što su dodeljena sredstva Agenciji,
opština je zahtevala od nas da nastavimo ugovor sa kompanijom koja je započela radove, ali
Zakonom o javnim nabavkama dozvoljeno je da ugovor traje najviše tri godine, a prošlo je
četiri godine, nakon toga smo objavili tender u aprilu prošle godine, u junu je potpisan ugovor i
započeti su radovi. U početku su postojali neki problemi sa Udruženjem 27. april, koje
predstavljala porodice palih boraca Meje i bilo je neslaganja oko oblika groba, ali nismo
prihvatili da se grobovi razlikuju i postigli smo saglasnost da grobovi budu isti za sve, kasnije
nakon što je počelo postavljanje kocki, predstavnici udruženja su mi rekli da nisu dobro
postavljeni, ali nakon nekih konsultacija ovi problemi su prevaziđeni i sada je sve u redu.
Radovi u tom kompleksu još nisu završeni, tehnički prijem još nije završen. Složili smo se, da
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kada bude tehnički prijem da bude prisutan i predstavnik Udruženja 27. april, verujem da će se
radovi završiti do sredine juna.

Teuta Haxhiu je izrazila svoju zabrinutost kao poslanica, jer je lično kontaktirala sa
članovima Udruženja 27. april i izrazili su nezadovoljstvo izgradnjom groblja i to je očigledno.
Pitala je, kao institucija koliko puta ste dostavili dopis  kompaniji u vezi zabrinutosti porodica
ili udruženja? Da li ste se obratili kompaniji ili opštini o nepravilnim radovima i koliko puta ste
posetili te radove koji se obavljaju do aprila 2018. godine?

Saranda Bogujevci pitala je da li je bilo konsultacija sa članovima porodice pre nego što je
projekat realizovan i ko je uradio projekat? Što se tiče zabrinutosti koje su pokrenute u vezi
verskih pitanja, postojala je mogućnost da se uzmu primeri iz regiona i navela je memorijal u
Srebrenici. Što se tiče memorijala nije pitanje da se znaju samo imena, već da se naglasi i priča
o tome šta se dogodilo ovim ljudima tokom rata.

Mexhide Mjaku-Topalli je istakla da je došlo do neslaganja oko verskih pitanja kod članova
porodica žrtava i da li je odložen proces zbog ovog pitanja? Postoje informacije da je opština
kriva za obustavu radova zbog neizdvajanja budžetskih sredstava od strane Vlade direktno
izvođaču radova i zašto se desilo da isti izvođač  nastavi ponovo sa radovima.

Idriz Blakaj, što se tiče cene groba, rekao je da je Udruženje 27. april koje predstavlja članove
porodica zajedno sa njihovim arhitektom zahtevali da se postavi neka vrsta granita koji se
nalazi samo u Africi i da je skuplja od granita koji se nalazi na Kosovu i u Evropskim
zemljama. Cena se može proveriti u bilo kom trenutku, ne postoji projekat koji sam posetio
više od projekta Meje, nije tačno da se obavljaju vrlo loši radovi, došlo je do grešaka, ali smo
ispravili i završiće se prema najboljim standardima koji postoje. Što se tiče projekta, obavljen
je od strane opštine i ne znam da li su se konsultovali porodice ili ne. Mi smo preuzeli projekat
nakon što je izdvojeno 300 hiljada evra i nismo ništa promenili u projektu, jer za  promene
trebamo dobiti saglasnost izvođača, grobovi  su isti u formatu.

Teuta Haxhiu moja zabrinutost je u tome, obratilo mi se Udruženje i zabrinutosti članova
porodica su da groblje nije u dobrom stanju. Ona je navela  da ima slike groblja. Da li ste ikada
nekome dostavili dopis o zabrinutostima koje su imali članovi porodica i Udruženje?
Čekaćemo juni i nadam se da će se tako desiti i da se uklone zabrinutosti porodica.

Idriz Blakaj je rekao, koliko puta su me zvali u vezi zabrinutosti ja sam bio u Đakovici, to
znaju i porodice i kompanija, kompleks će se završiti kako treba. Rekao je da je dobro da
počne istraga u vezi bilo kakve moguće zloupotrebe. 

Predsednica se zahvalila direktoru Agencije za menadžiranje memorijalnih kompleksa na
informacijama i istakla da smo shvatili da je slučaj u Tužilaštvu. Kao Komisija planirali smo
da izađemo na terenu, ali razgovaraćemo i sa Vladinom komisijom za nestala lica.
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     3. Razno

Mexhide Mjaku-Topalli istakla je, da smo pre dva dana bili prisutni u Dubravi u znak
obeležavanja masakra u Dubravi i predložila da se sastanu Komisija za ljudska prava i
Komisija za medije da formiraju zajednički organizacioni savet, kako bi 2019. godine datum
bio bolje organizovaniji. 

Zahtevala je podršku da se amandmanom kada bude došao Nacrt zakona o rebalansu budžeta,
zahtevamo da se izgradi memorijal u sportskom terenu u zatvoru Dubrave, gde se dogodio
zločin nad zatvorenicima.

Bilo bi dobro da održimo zajednički sastanak i pozovemo Natašu Kandić i Komisiju za istragu
ratnih zločina na Kosovu, kako bi održali zajednički sastanak i diskutovali o pitanjima dokle je
stigla procedura kažnjavanju počinilaca ovog masakra.

Teuta Haxhiu istakla je da kada smo bili u Dubravi, obećala sam porodicama da ću pokrenuti
na plenarnoj sednici pitanje postavljanja spomen ploče sa imenima svih ubijenih i zajedno
trebamo raditi kako bi podneli amandman na Nacrt zakona o rebalansu budžeta.

Luljeta Veselaj-Gutaj govorila je o toku monitorisanja Zakona o zaštiti od diskriminacije, ali
je izrazila nezadovoljstvo o učešću malog brojna članova Komisije tokom poseta
monitorisanja. Ona je navela koje su institucije i opštine do sada posetili u vezi ovog pitanja.

Teuta Haxhiu naglasila je da tokom monitorisanja zakona dobro bi bilo da se agende
Komisije dobro predstave i zato je dobro da učestvuju obe radne grupe.

Lirije Kajtazi navela je da je dobro da se spoje  radne grupe za monitorisanje Zakona o rodnoj
ravnopravnosti i Zakona o zaštiti od diskriminacije i da realizujemo zajedničke posete. Ona je
predložila da, kada se poseti opština Gnjilane, učestvuju obe grupe.

Predsednica je zahtevala da se obratu dopisom Ministarstvu obrazovanja, kako bi nas
informisalo o obrazovanju odraslih osoba koje nisu pohađale osnovno obrazovanje u Republici
K o s o v o .

Zatim je rekla da smo svi dirnuti slučajem koji se dogodio 14-godišnjem detetu u selu u opštini
Kamenica i mi kao  Komisija, moramo reagovati u vezi ovog slučaja.

Komisija je u vezi toga odlučila da  izađe sa Saopštenjem za medije.

Predsednica je rekla da je primila e-mail od Inicijative slepih lica, u vezi sa pitanjima koja su
pokrenula, imali smo sastanak sa Ministrom rada i socijalnog staranja, oni su putem e-maila
zahtevali ponovo sastanak sa ministrom, jer ministar nije ništa preduzeo od poslednjeg
sastanka.



5
                                                                    -  -       

Saranda Bogujevci rekla je da je dobro da se putem službenog e-maila, obratimo ministru
MRSS-a i MJA-a, da pismeno odgovore šta su preduzeli u vezi zahteva slepih lica, koje su
imali na poslednjem sastanku u Komisiji.

Sednica je završena u 11:30 časova.

Pripremilo:
Osoblje za podršku Komisiji

                                                                                                                  Predsednica Komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                            Duda Balje


